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In de vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport bestond er 
bij enkele fracties behoefte een aantal vragen en opmerkingen voor te 
leggen aan de Staatssecretaris van Volksgezondheid, Welzijn en Sport 
over de brief van 13 december 2013 inzake Fusie en privatisering 
rijksinstellingen gesloten jeugdzorg (Kamerstuk 31 839, nr. 333). 
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Adjunct-griffier van de commissie,
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I. Vragen en opmerkingen vanuit de fracties  

Vragen en opmerkingen van de SP-fractie 

De leden van de SP-fractie hebben met grote verbazing kennisgenomen 
van de brief over de fusie en privatisering rijksinstellingen gesloten 
jeugdzorg. Zij kunnen niet begrijpen waarom de Staatssecretaris er voor 
kiest om de rijksinstellingen voor de gesloten jeugdzorg Lindenhorst en 
Almata in de markt te gooien. 
Genoemde leden willen weten waarom de Staatssecretaris kiest voor de 
verkoop van deze rijksinstellingen, omdat hierdoor de toekomst voor de 
kinderen en medewerkers heel onzeker zijn. Zij willen weten welke keuzes 
ten grondslag liggen om deze instellingen in de markt te gooien. Waarom 
is dit noodzakelijk? Heeft de Staatssecretaris enkel besloten de verant-
woordelijkheid voor deze instellingen af te wentelen, omdat de baten 
uiterst onzeker zijn in verband met de komende decentralisatie? Is het 
waar dat de Staatssecretaris enkel bezig is met een kostenbesparing op 
vastgoed en personeel, door te kiezen voor de verkoop van deze instel-
lingen? 
De leden van de SP-fractie vragen waarom de Staatssecretaris er niet voor 
gekozen heeft om de bedden onder bestaande organisaties van jeugd-
zorgplus te herverdelen? Hoe zorgt de Staatssecretaris er voor dat in het 
hele land (en elke provincie) voldoende capaciteit en bedden beschikbaar 
blijft? Eerder zijn er al vele bedden verdwenen, tot hoever wil de Staatsse-
cretaris hierin gaan en welke consequenties heeft dit voor de kinderen en 
het personeel? 
Kan de Staatssecretaris aangeven hoeveel gesloten jeugdzorg plekken er 
per provincie beschikbaar zijn en hoeveel jeugdigen nu wachten op een 
plek in de gesloten jeugdzorg? 
Voorts willen de leden van de SP-fractie weten of het waar is dat de 
Staatssecretaris American Appraisal heeft ingeschakeld om de verkoop 
van de instellingen te begeleiden? Hoeveel geld is hiermee gemoeid? 
Waarom is de bemoeienis van deze instantie nodig? Verhoogd de 
Staatssecretaris nu niet het risico dat door het inschakelen van deze 
instantie enkel gekeken wordt naar hoge opbrengsten en niet naar de zorg 
voor kinderen en personeel? Naar welke kwaliteitsnormen wordt er 
gekeken voor een eventuele overname? 
De leden van de SP-fractie vragen de Staatssecretaris om nader toe te 
lichten wat zij bedoelen met het bepalen van de hoeveelheid capaciteit dat 
nodig is in 2015 en wat overgedragen wordt aan gemeenten. Vindt de 
Staatssecretaris het dan niet wenselijk dat de huidige capaciteit behouden 
blijft, zodat er niet opnieuw medewerkers boventallig worden verklaard, of 
is de Staatssecretaris alleen voornemens de bezuinigingsagenda op de 
jeugdzorg uit te voeren? 
Welke zekerheden hebben de medewerkers die nu werkzaam zijn bij 
Lindenhorst en Almata? In hoeverre is de ondernemingsraad betrokken bij 
de plannen van de Staatssecretaris? In hoeverre hebben zij nog inspraak/
adviesrecht? 
De leden van de SP-fractie maken zich grote zorgen over de gevolgen van 
deze beslissing voor de kinderen en de medewerkers. Waarom heeft de 
Staatssecretaris in de brief geen enkel woord gerept over de zorg en de 
toekomst van de kinderen en de toekomst van de medewerkers? Vindt de 
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Staatssecretaris verkopen eenvoudiger dan het rekening houden met 
kinderen en personeel? 
Genoemde leden hebben altijd gezegd dat er niet geëxperimenteerd mag 
worden met kinderen, is de Staatssecretaris in deze situatie hiermee 
bezig? Kan de Staatssecretaris aangeven welke gevolgen er gaande zijn 
voor de kinderen die zorg krijgen in deze instellingen, kunnen zij de zorg 
behouden? Voorts willen zij weten welke consequenties er zijn voor het 
personeel. Is de Staatssecretaris voornemens om eventuele loondump- en 
gedwongen ontslagen te voorkomen? Kan de Staatssecretaris aangeven 
of de vakbonden betrokken worden voor het opstellen van een sociaal 
plan? Gaat de Staatssecretaris er voor zorgen dat personeel behouden 
blijft onder dezelfde- al dan niet betere arbeidsvoorwaarden? Indien dit 
het geval is, hoe gaat de Staatssecretaris dit aanpakken? Indien dit niet het 
geval is, waarom neemt de Staatssecretaris dan haar verantwoorde-
lijkheid hier niet in? 
Tot slot vragen de leden van de SP-fractie of de Staatssecretaris bereid is 
deze verkoop onmiddellijk te stoppen en te kijken naar alternatieven om 
deze zorg die de instellingen bieden te waarborgen en te behouden. De 
leden verlangen een uitgebreide beantwoording van de Staatssecretaris 
op alle vragen die gesteld zijn. 

Vragen en opmerkingen van de PVV-fractie 

De leden van de PVV-fractie hebben kennisgenomen van stand van zaken 
van de fusie en privatisering van Lindenhorst en Almata. Hierover wensen 
deze leden een aantal vragen te stellen. 
Onduidelijk is welke capaciteit in 2015 gedecentraliseerd zal worden. Zal 
een eventuele koper gecompenseerd worden wanneer de capaciteit daalt? 
Zo ja, hoe zal een eventuele koper gecompenseerd worden? 
Genoemde leden vragen hoe deze instellingen meegenomen zijn in de 
regionale transitiearrangementen. Zijn er met regio’s al specifieke 
afspraken gemaakt? Zo ja, welke? Zo nee, wanneer verwacht de Staatsse-
cretaris dat deze afspraken tot stand komen? 
De VWS Commissie Bezwaarschriften heeft geoordeeld dat het beëin-
digen van de subsidierelatie met de jeugdzorgplus «onvolkomen en 
prematuur» is. Kan de Staatssecretaris uiteenzetten in hoeverre dit van 
invloed is op de verkoop van deze instellingen? 
Genoemde leden vrezen dat er zich geen eventuele koper zal melden, 
gezien alle onduidelijkheid rondom de jeugdzorg. Heeft de Staatssecre-
taris een «plan B» achter de hand, indien er zich geen kopers melden voor 
deze instellingen? Zo ja, wat is dit «plan B»? Zo nee, waarom heeft de 
Staatssecretaris dit niet? 
Verder willen deze leden graag de toezegging van de Staatssecretaris dat 
de privatisering niet zal leiden tot gedwongen ontslagen en/of verslech-
tering van arbeidsvoorwaarden voor het werkzame personeel. 

Vragen en opmerkingen van de D66-fractie 

De leden van de D66-fractie hebben kennisgenomen van de brief over de 
fusie en privatisering van twee rijksinstellingen in de gesloten jeugdzorg. 
Zij kunnen zich vinden in de lijn om de instellingen te privatiseren, maar 
hebben nog wel een beperkt aantal vragen over de timing en de wijze 
waarop de belangen van cliënten en zorgverleners worden geborgd. 
Genoemde lezen dat de intentie van de Staatssecretaris is de instellingen 
in de loop van 2014 te privatiseren. Daartoe zal binnenkort een advertentie 
in de Staatscourant worden geplaatst, waarin de instellingen ter 
overname zullen worden aangeboden. Op basis van welke criteria zal de 
verkoop van de instellingen worden toegewezen? Welke afwegingen naast 
de te verwachten budgettaire opbrengst zullen hierbij worden meege-
wogen? 
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De leden van de D66-fractie steunen de lijn van privatisering, maar vragen 
of 2014 daartoe nu vanuit markttechnisch oogpunt het meest geëigende 
jaar is. In 2014 is immers de gehele jeugdzorgsector druk doende met de 
voorbereidingen op de voorziene inwerkingtreding van de nieuwe 
Jeugdwet per 1 januari 2015 en de daartoe benodigde transitie en 
transformatie. Graag ontvangen deze leden op dit punt een nadere 
beschouwing van de Staatssecretaris. Zij verzoeken daarbij ook het 
toekomstperspectief van beide instellingen in het nieuwe stelsel te 
betrekken. 
De leden van de D66-fractie constateren voorts dat in de brief een 
beschouwing ontbreekt over de wijze waarop de continuïteit van zorg en 
overige belangen van cliënten die thans in de betrokken rijksinstellingen 
verblijven, ook gedurende en na een eventuele overname of verzelfstan-
diging zullen worden gewaarborgd. Evenzeer ontbreekt in de brief een 
toelichting op de positie van de medewerkers van instellingen. Zij 
verzoeken de Staatssecretaris daarom op beide punten een toelichting te 
geven. 
Genoemde leden constateren tot slot dat in de brief een toelichting op 
mogelijke en te verwachten financiële (voor de betreffende instellingen) 
en budgettaire (voor de rijksbegroting) consequenties ontbreekt. Zij 
vragen de Staatssecretaris daar in een nadere toelichting op in te gaan. 

II. Reactie van de Staatssecretaris 
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